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Protokół  Nr  XXII/13 
 

z XXII sesji Rady Gminy Mieścisko  poprzedzonej wspólnym posiedzeniem Komisji Rady 
Gminy Mieścisko  w dniu 30 stycznia 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 W dniu dzisiejszym XXII sesja Rady Gminy Mieścisko została poprzedzona wspólnym 
posiedzeniem Komisji Rady, które rozpoczęło się o godz. 10.00. 
Wspólne posiedzenie Komisji Rady otworzyła Przewodnicząca Rady -  P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała: radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, inspektora ds. obsługi organów gminy – P.Wiesławę  Kujawa oraz 
inspektora ds. ochrony środowiska i rolnictwa – P.Rafała  Kapczyńskiego. 
Głównym tematem wspólnego posiedzenia Komisji było zapoznanie z ostateczną wersją 
projektu regulaminu utrzymania czystości i porządku na  terenie gminy  oraz koniecznością 
ponownego podjęcia uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im.Jana 
Pawła II w Popowie Kościelnym, ponieważ w uchwale podjętej na sesji w dniu 24 września 
2013 r. wkradł się błąd dotyczący daty zamiaru likwidacji Szkoły. Wpisane zostało 31 
września 2013 r. a winno być 31 sierpnia 2013 r. 
Po tym wstępie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu P.Rafałowi Kapczyńskiemu, który 
z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej jeszcze raz omówił projekt regulaminu o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminie, przed podjęciem  na sesji uchwały. 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
- radna Kapczyńska – „do tej pory zbiórka przeterminowanych leków była w Ośrodku 
Zdrowia , czy gmina wyznaczy jakiś punkt ?” 
- odp.P.Kapczyński – „ten pojemnik w Ośrodku Zdrowia na przeterminowane leki pozostanie 
bo do tego mieszkańcy przyzwyczaili się”; 
- radny Rodzewicz – „tylko ten pojemnik jest do leków za wyjątkiem leków płynnych i w 
aerozolu; 
- Wojt – „to musimy rozwiązać. Podjęliśmy taką decyzję, że oszczędzamy nasze pieniądze. 
Nie wpiszemy w przetargu odbioru przeterminowanych leków. Jeśli ktoś  przyjeżdża i odbiera 
za darmo to niech tak będzie. To co ktoś będzie odbierał za darmo tego nie wpiszemy w 
specyfikacji przetargowej. Bo jak wpiszemy to zaraz ktoś policzy sobie koszt dojazdu. 
Uważam, że takie rozwiązanie bardziej oszczędza nasze pieniądze”; 
- P.Kapczyński – „w regulaminie zawarliśmy, że wszędzie tę lokalizację zawrzemy w 
harmonogramie. Harmonogram będzie sporządzony raz na rok. Wówczas łatwiej jest zmienić 
harmonogram, niż zmienić regulamin” 
- Wójt – „leki też muszą być w jakimś pomieszczeniu zamkniętym, zabezpieczonym” 
- radny Kuryłowicz – „w gospodarstwie rolnym weterynarz, inseminator zostawia po 
świadczonej usłudze odpady (folia, rękawice).Co z tym zrobić ?” 
- P.Kapczyński – „ten co wykonuje usługę  jest wytwórcą odpadów”; 
- radny Rodzewicz: 
1) „do tej pory płaciłem podatek i miałem czystą przestrzeń publiczną, a teraz ja  za to 
zapłacę bo zostało to wliczone do kalkulacji: 
- Wójt – „jest pytanie czy zlecić opróżnianie koszy ulicznych w specyfikacji, czy  będzie to 
robic przez Urząd ?” 
- P.Kapczyński – „przy szacunku był oszacowany nadbagaż” 
- radny Rodzewicz: 
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1) „istnieje potrzeba żeby w większej miejscowości były punkty do selektywnej zbiórki 
odpadów” 
2) „jeśli weźmiemy pojemniki – jest kwestia uwzględnić specyfikę osób mieszkających . 
Inna  będzie sytuacja gdy jest rodzina-małe dzieci, są osoby samotne starsze. W regulaminie 
sztywno zapisano pojemniki w zależności od ilości osób. Czasami pojemniki mogą być bardzo 
małe, a czasami bardzo duże”; 
- radny Rodzewicz – „jeśli chodzi o odpady biodegradowalne. Wydaje mi się, że pojemniki są 
zawyżone. Zmieniło się  nasze żywienie i tych odpadów jest o wiele mniej”; 
- radny Rodzewicz -  „największym dla mnie problemem jest utrzymanie pojemników w 
odpowiedniej czystości” 
- Wójt – „Nie możemy tego nie uwzględnić. Czasem kosz nie musi być dezynfekowany, a 
czasem po pierwszym razie musi”; 
- radny Rodzewicz – zgłosił że z bazy AQUNETU leciał olej”; 
- radny Rodzewicz – „jak Pan Wójt wyobraża sobie załatwianie psów, kiedy biegają po boisku 
szkolnym i załatwiają się ?” 
- P.Kapczyński – „ dopuszcza się wrzucanie odchodów zrobionych przez psa do koszy 
ulicznych i jest to traktowane jako odpad komunalny”; 
- radny Witucki – prosił aby przewidzieć sytuację kiedy obecna firma odbiera odpady co 2 
tygodnie i tj. wg starego systemu ostatni odbiór  opróżniania kubłów  byłby 18 czerwca i 2 
lipca 2013 r. bo to są daty skrajne”; 
- Wójt – „niech przetarg ktoś wygra i wtedy z tą firmą będziemy rozmawiać. Idźmy w tym 
kierunku żeby jak najszybciej wyłonić w drodze przetargu podmiot”; 
- radny Witucki – „co z gospodarstwami oddalonymi, gdzie są dróżki polne. np. pod  lasem 
jest P.Brzozowski”; 
- Wójt – „nikt 30-tonowym zestawem nie pojedzie. Musimy to rozwiązać. Zainteresowany 
musi dojść z kubłem do drogi” 
- radny Serafiński – co do mieszkańców Miłosławic, to najwięcej mówią ci co nie mają dzisiaj 
kubła. Prosiłbym aby zwrócić uwagę na zebraniu że mają odśnieżać chodniki bo nie można 
im tego wytłumaczyć”; 
- radny Rojewski – „odnośnie psów – to nie jest do opanowania w najbliższym czasie”; 
- Wójt – „musimy się tego uczyć, zwracać uwagę”; 
- radny Wojtyszyn – „mówiliśmy o lekach, bateriach, akumulatorach, ale myślę, że 
powinniśmy mieć też taki punkt do odbioru  zużytych świetlówek i energooszczędnych 
żarówek. Hurtownie  są zobowiązane przyjąć, ale kupić świetlówkę i potem jechać z nią do 
sklepu to jest utrudnione”; 
- Wójt – „może być to ujęte pod zużyty sprzęt AGD. Rzeczywiście świetlówki z uwagi na 
szkodliwość  są trudnym odpadem”; 
- P.Kapczyński – „generalnie firma odbierała tego typu odpady w ramach zużytego sprzętu 
AGD i RTV. Jednocześnie poinformował, że Urząd jest w trakcie przygotowywania ulotki co 
należy gdzie segregować”; 
- radny Wojtyszyn –„jeśli chodzi o stare baterie to przyjmuje się je w sklepach, natomiast nie 
ma takiego nawyku,  że to jest bardzo szkodliwe”; 
- P.Kapczyński – „będziemy edukować w  tym zakresie mieszkańców”; 
- radny Rodzewicz – „zgodnie z literą prawa jeśli chodnik bezpośrednio nie przylega do 
posesji  jest np. oddzielony pasem zieleni to właściciel nieruchomości nie musi go 
odśnieżać”; 
- Wójt – potwierdził, że jest to prawdą. 
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W związku z wyczerpaniem dyskusji nad projektem regulaminu o utrzymaniu czystości i 
porządku na terenie gminy Przewodnicząca Rady podziękowała  inspektorowi ds. ochrony 
środowiska i rolnictwa – P.Kapczyńskiemu, poczym udzieliła głosu Wójtowi Gminy, który 
przedstawił propozycje zmian do porządku dzisiejszej sesji Rady: 
1) musi zostać wprowadzona do porządku sesji dodatkowa uchwała w sprawie zamiaru 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Popowie Kościelnym  z uwagi na błąd zawarty w uchwale 
podjętej na sesji w dniu 24 września 2012 r. w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły w Popowie 
Kościelnym  tzn. błąd jest w uchwale zamieszczonej na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej i przekazanej Wojewodzie. Jest,  że podejmuje się zamiar likwidacji szkoły z dniem 
31 września 2013 r. a winno być 31 sierpnia 2013 r. ; 
2) wykreślić należy z porządku sesji punkt  9 dot. informacji o przystąpieniu do kolejnego 
etapu komunalizacji mienia  gdyż otrzymaliśmy odpowiedź z Agencji Własności Rolnej Skarbu 
Państwa, że grunty które planowaliśmy skomunalizować w Zakrzewie znajdują się w 
zasobach Agencji, 
Wójt będąc przy głosie przedstawił radnym pismo od opiekuna świetlicy w Zabiczynie 
zawierające żądania młodzieży z Zabiczyna  odnośnie godzin otwarcia świetlicy jak również 
uwagi do jednego z kandydatów na sołtysa. 
Do treści pisma odniósł się radny Rojewski wyjaśniając, że z młodzieżą w Zabiczynie były i są 
problemy. Tłumaczyłem im, że nigdzie nie ma żeby świetlica była czynna non stop. Słyszałem,  
że poprzedni opiekun udostępniał świetlicę non stop. Niedawno byłem świadkiem jak 
młodzież chciała grać w tenisa, zgłosili to opiekunowi i pozwoliła im Jeśli ktoś przychodzi pod 
wpływem alkoholu to trudno żeby udostępniać świetlicę”;  
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zakończyła wspólne posiedzenie 
Komisji, poczym ogłosiła 10 minut przerwy przed mającą się rozpocząć o godz.12.00 sesją. 

O godzinie 12.00 Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła XXII sesję Rady Gminy 
Mieścisko. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego, radnego powiatowego 
– P.Tadeusza Synorackiego, sołtysów wsi oraz wszystkich uczestników dzisiejszej sesji. 

Osobno powitała zaproszonego na dzisiejszą sesję mieszkańca Mieściska, 
honorowego dawcę krwi – P.Stanisława Izycharta. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 
 
Adn.2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XXII sesji Rady Gminy, jaki radni i 
goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesje. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie 
następujących zmian: 
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1) wykreślenie punktu 9 o treści” Informacja o przystąpieniu do kolejnego etapu 
komunalizacji mienia; 

2) wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Popowie Kościelnym.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w pierwszej 
kolejności wniosek o wykreślenie z porządku sesji punktu „Informacja o przystąpieniu do 
kolejnego etapu komunalizacji mienia” 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” zdecydowali o wykreśleniu z 
porządku sesji w/w punktu. 
Z kolei poddała pod głosowanie wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku sesji 
projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im.Jana Pawła II w 
Popowie Kościelnym. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” zdecydowali o wprowadzeniu do 
porządku obrad w/w projektu uchwały. 
Porządek obrad XXII sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad XXII sesji Rady Gminy – możliwość  
     wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych    
     stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez  
     Gminę Mieścisko za rok 2012. 
9. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
     międzysesyjnym. 
 10. Sprawozdanie z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu 
gminy Mieścisko i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Mieścisko. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie 
bezprzetargowym lokali użytkowych stanowiących własność Gminy Mieścisko. 
 
14. Podjecie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej we 
wsi Mirkowiczki. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie  zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 
Popowie Kościelnym; 

 
16.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 



 5

17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zakończenie. 
 
Z kolei Przewodnicząca Rady poprosiła wszystkich uczestników sesji o powstanie i uczczenie 
minutą ciszy  niedawno zmarłego Kardynała Prymasa Józefa Glempa. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady Gminy był do 
wglądu w biurze Rady Gminy i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z czym 
zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
Z kolei Przewodnicząca Rady powróciła do zaproszonego na dzisiejszą sesje gościa w osobie 
P.Stanisława  Izycharta – honorowego dawcy krwi. 
P.Stanisław Izychart urodził się  5 marca 1955 r. w Krzykosach, a obecnie mieszka w 
Mieścisku. Po raz pierwszy honorowo oddał krew w 1973 roku. Do chwili obecnej oddał 
honorowo 60 litrów tego bezcennego leku, jakim jest krew, co plasuje go na I miejscu w 
powiecie wągrowieckim. O jego wyróżnienie  zwrócił się  Prezes Polskiego Czerwonego 
Krzyża w Wągrowcu – P.Jan Maćkowiak. 
W związku z powyższym na dzisiejszej sesji  Wójt  i Przewodnicząca Rady  złożyli Panu 
Stanisławowi Izychart gratulacje w imieniu społeczeństwa gminy Mieścisku, w 
podziękowaniu za Dar serca i wyróżnili odznaką „Logo Gminy Mieścisko”. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rojewski: 
1) „jest ciemno  na przystanku autobusowym gdyż nie ma lampy i tak samo chodzi o lampę  
na zakręcie jadąc do AGRO-JARO”; 
2) chodzi o znak informacyjny Zabiczyn 1 do 9 na Huby, gdyż kierowcy często błądzą i jadą w 
koło; 
 
- radny Witucki – sprawa uporządkowania terenu na przystanku w Zbietce. Należy wyciąć 
drzewo i położyć chodnik po prawej stronie jadąc do Wągrowca; 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – „chodzi o położenie chodnika co prowadzi w stronę 
Wągrowca i wyremontowanie zatok. My chcemy tylko 10 m chodnika w jedną stronę i w 
drugą stronę od przystanku do zatoki” 
 
- radny Szudrowicz: 
1) oświetlenie w miejscu, gdzie mieszka P.Barc; 
2) przystanek autobusowy w centrum wsi Popowo Kościelne. Tam jest składowisko 
śmieci.Należałoby to uporządkować albo go zlikwidować”; 
 
- radny Wojtyszyn – „tam gdzie pobocze jest wyższe od asfaltu zbiera się woda. Jesienią 
trzebaby zrobić przekopy żeby ta woda mogła schodzić z jezdni. Byłoby to tańsze niż naprawa 
asfaltu”; 
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- radny Serafiński: 
1) na drodze do Strzeszkowa są 2 dziury”; 
2) „w Nieświastowicach była zastawiona droga samochodami i rolnik nie mógł przejechać 
ciągnikiem”; 
- radna Kapczyńska – ponowiła zapytanie o parkowanie samochodów na ul.Pokoju”; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
Sołtysi na sesji nie zgłosili zapytań. 
 
Adn. 7 
 
 Informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt Gminy – 
P.Andrzej Banaszyński. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 4. do protokołu). 
 
 
Adn. 8 
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych    
stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 
Mieścisko za rok 2012. 
Obowiązek corocznego przedkładania  sprawozdania wynika z art.30a ust.5 ustawy z dnia 26 
stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 9 
 
Informację z działalności w okresie międzysesyjnym złożyła Przewodnicząca Rady Gminy. 
- 21 grudnia 2012 r. – udział w spotkaniu wigilijnym pracowników Urzędu Gminy oraz w 
spotkaniu z członkami OSP w Mieścisku; 
- 1 stycznia 2013 r. – udział  we mszy św. W Budziejewku za pomyślność gminy w 2013 roku; 
- 2 stycznia 2013 r. – udział w obchodach 94-rocznicy Powstania Wielkopolskiego 
przygotowanych przez Gimnazjum w Mieścisku, które nosi  jego imię; 
- 5 stycznia 2013 r – udział w spotkaniu u Wojewody i Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego; 
- 6 stycznia 2013 r. – w spotkaniu noworocznym naszej gminy; 
- 15 stycznia 2013 r. – w prezentacji „regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Mieścisko”; 
- 20 stycznia 2013 r. – udział w koncercie z okazji Dnia Babci i Dziadka; 
- 22 stycznia 2013 r. – udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady celem zaopiniowania 
materiałów na dzisiejszą sesję; 
 
 
Adn. 10 
 

Informację z pracy stałych Komisji Rady Gminy złożyli Przewodniczący Komisji. 
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Wszystkie Komisje odbyły 2 wspólne posiedzenia, którym tematem było zaopiniowanie 
materiałów i projektów uchwał na dzisiejszą sesję. 
 
Adn, - 11 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
z terenu gminy Mieścisko i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
W związku z faktem, że projekt uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu Komisji, na 
sesji nie zgłoszono do niego zapytań. 
Wobec powyższego Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych, uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 6 
do protokołu. 
 
Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Mieścisko. 
- radny Wojtyszyn – „w związku z faktem, że radni w/w uchwały analizowali szczegółowo na 
Komisjach, ale ponieważ na sesji są osoby, które nie brały udziału w tej analizie myślę, że 
warto byłoby  te główne założenia przedstawić  chociaż zaproszonym  gościom”; 
- Przewodnicząca Rady – oceniła, że radny powiatowy na pewno jest zorientowany odnośnie 
samej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i ma nadzieję, że wiele słyszał na 
temat tego regulaminu. Jeśli chodzi o gości to jest ich niewielu, sołtysi byli zapoznani. Poza 
tym będą jeszcze zebrania na których będzie referowany regulamin i nie wiem czy jest taka 
potrzeba żeby w tym miejscu po raz kolejny referować ten projekt ?” 
- Wójt  - „jest to dość obszerny materiał. Z tego będzie zrobiona ulotka  i główne założenia 
regulaminu będą przedstawiane na zebraniach wiejskich; Wszyscy będziemy się tego uczyć . 
Z naszej strony jesteśmy zawsze do dyspozycji pod telefonem Ale wolałbym żebyście odbyli 
te zebrania, bo na zebraniach na pewno będzie wiele pytań. Wszystkich  wątpliwości, jakie są 
u naszych mieszkańców nie jesteśmy w stanie przewidzieć. Myślę, że z tego będzie zrobiony 
jeszcze „koncentrat” i przekażemy go na zebraniach”; 
- radna Kapczyńska – zapytała radnych czy ponownie omawiać ten regulamin ? Radni nie 
wyrazili zgody. 
- radny Wojtyszyn – „ja myślałem o głównych założeniach”; 
- radna Kapczyńska - „gdyby widownia była większa, to jak najbardziej. Państwo sołtysi są 
zorientowani”; 
- radny powiatowy – P.Tadeusz Synoracki –  „nie znam regulaminu, ale uważam, że radni są 
naszymi reprezentantami . Natomiast mam tylko taką nadzieję: jak stanowi się  jakieś prawo 
lokalne stanowi, to żeby był element egzekwowania tego prawa, bo stanowiąc prawo, a nie 
egzekwować to jest najtragiczniejsza rzecz. Będą zebrania, a jeżeli ktoś poda jakąś sensowną 
propozycję to zawsze to jako Rada możecie zmienić”; Jednak zwrócił uwagę, że jego obawy 
są w kierunku egzekwowania tego prawa”; 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że „w regulaminie nie ma sankcji za jego nieprzestrzeganie,  a 
wynika to ściśle z orzecznictwa, z rozstrzygnięć  nadzorczych od 2004 r. kiedy po raz pierwszy 
uchwalaliśmy ten regulamin oraz orzecznictwa  sądów administracyjnych, co wcale nie 
znaczy, że takich skutków nie ma. Te rozstrzygnięcia nadzorcze wynikały stąd, że w Rozdziale 
V, §10 ustawy stanowiącej podstawę uchwalenia tego regulaminu są przepisy karne, one są 
przepisami dot. również stosowania regulaminu i zapis jest taki, że kto  prowadzi działalność 
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określoną bez wymaganego zezwolenia podlega karze aresztu, lub karze grzywny (tj.art.10) i 
art.10 ust.2 mówi, że karze określonej w ust.2 podlega także ten kto nie wykonuje 
obowiązków określonych w regulaminie a postępowanie w sprawach toczy się wg przepisów 
kodeksu postępowania w sprawach o wykroczenia. Tych sankcji karnych do regulaminu nie 
wpisujemy, bo one wynikają bezpośrednio z ustawy o utrzymaniu czystości i ewentualnie w 
samych ulotkach można o tym poinformować”;  
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 
do protokołu. 
Przewodnicząca Rady ogłosił  30 minut przerwy. 
Po przerwie kontynuowano podejmowanie uchwał.  
 
Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie 
bezprzetargowym  lokali użytkowych stanowiących własność Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przedmiotem uchwały są 2 lokale użytkowe (sklepy) oddane w najem: w Mirkowicach  
i Pląskowie. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 8 
do protokołu. 
 
Adn. 14 - Podjecie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej we wsi Mirkowiczki. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 9 
do protokołu. 
 
Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie  zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła 
II w Popowie Kościelnym. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z błędnym określeniem w Uchwale Nr XVII/129/12 Rady Gminy Mieścisko  z dnia 
24 września 2012 r. w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im.Jana Pawła II w 
Popowie Kościelnym daty: zamiast „31 sierpnia” wpisano 31 września” konieczne jest 
ponowne podjęcie uchwały. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Na 15 radnych: 10 głosowało „za”, 1 radny „przeciw” i 4 radnych „wstrzymało się od głosu”.  
Uchwałą w głosowaniu została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 10  do 
protokołu. 
 
Adn. 16 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy:  
- P.Rojewskiemu – odnośnie lamp – „musimy zobaczyć. Natomiast te znaki informacyjne, one 
są przygotowane. Jeśli ociepli się  to od razu będzie wkopane. Będąc w Zabiczynie na 
zebraniu – jeśli chodzi o lampy pójdę tam zobaczyć”; 
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- radnemu Wituckiemu – „odnośnie uregulowania  terenu przystanku w Zbietce,  chodnik 
itd.- ja uważam, że ten przystanek jest uregulowany jeśli chodzi o własność, bo pas drogowy 
był wyznaczony 2 lata temu, natomiast chodzi o uporządkowanie dojścia itd.  Z Panią sołtys 
rozmawiałem, jeżeli Pan Kierownik ZDW obiecał to myślę, że się z tego wywiąże, ale będąc w 
ZDW to z pieniążkami jest kiepsko”; 
- sprawa  lampy koło Pana Barca – Wójt przyjął do realizacji. „Natomiast jeśli chodzi o 
przystanek, to on ma niechlubną tradycję. Szanowni państwo pewnie będziemy musieli 
podjąć decyzje, bo tam gdzie przystanki są  przejrzyste tj. szklane to jako tako użytkownicy 
zachowują. Drugi taki przystanek mamy na Rudzie – przystanek murowany i 3 przystanek jest 
w lesie w Kłodzinie. Musimy to przedyskutować i podjąć decyzje czy tego nie rozwalić, nawet 
pod kontem tego żeby tam zrobić gniazdo sortownicze na tym fundamencie, a koło Szkoły 
postawić szklany niech służy dzieciakom i PKS też tam może stawać. Musimy przyjrzeć się 
tym przystankom”; 
- P.Wojtyszynowi – „ma Pan rację, że każda droga powinna być odwodniona, b jeżeli nie jest 
to ona bardzo szybko zarówno zimą, jak i latem jest rozwalona”; 
- P.Serafińskiemu – „te dziury to postaramy się załatać zimnym  asfaltem. Natomiast to, że w 
Nieświastowicach zabarykadowali przejazd, drogę powiatową bo tak można powiedzieć to 
trzeba zadzwonić  po Policję. Nie ma jako takiego zakazu, ale jest generalny zakaz, że droga 
musi być przejezdna”; 
Będąc przy głosie Wójt podzielił się kilkoma informacjami z narady u Starosty 
Wągrowieckiego; 
- „Brał udział w podsumowaniu rocznym pracy Komendy Powiatowej Policji w Wągrowcu z 
Komendantem Wojewódzkim. Ocena za rok ubiegły była trochę niższa jak w latach 
poprzednich. Istnieje problem w Policji zakupu samochodów. Te samochody kiedyś 
kupowane już się wyeksploatowały. Będą czynili starania o zakup nowych zwracając się do 
Starosty  jak i do gmin o dofinansowanie. Nasz Komisariat potrzeb w zakresie  zakupu 
samochodu nie ma, bardziej potrzebne są w Wągrowcu , gdzie powinny włączyć się miasto i 
gmina Wągrowiec. Natomiast Posterunek w Skokach wymaga dokończenia remontu, czyli 
wymiany elewacji zewnętrznej”; 
-„4 jednostki OSP w powiecie (w tym gmina Mieścisko) otrzymały nowe urządzenia 
hydrauliczne, a Komenda Powiatowej Straży Pożarnej też kamerę termowizyjną”; 
- „przedmiotem dyskusji  u Starosty była też informacja na temat  ilości uczącej młodzieży w 
szkołach, które podlegają powiatowi. Samorządowcy zwrócili uwag e,  ze struktura 
kształcenia nie zawsze odpowiada zapotrzebowaniu. Również dyskutowano na temat 
społecznego gimnazjum, które ma być utworzone przez stowarzyszenie Absolwentów i 
Przyjaciół I LO.Z propozycją nawiązania współpracy ze Starostwem wyszło stowarzyszenie. 
Zarząd Powiatu nie podziela zdania, że gimnazjum ma być utworzone przy I LO gdyż zachodzi 
kolizja interesów, ponieważ prowadzenie gimnazjum należy do kompetencji gmin, a nie 
powiatu”; 
- poruszono kwestie kontroli za wycięte drzewa-nasadzeń, zarówno pod kontem kontroli 
powiat-gmina i w gminie; 
- „kwestia funkcjonowania Domu Pomocy  Społecznej w Srebrnej Górze. Tam jest z naszej 
gminy 2 pensjonariuszy. Mają ku końcowi załatwianie spraw własnościowych”; 
- Wójt powiadomił, że nasza gmina w tym roku będzie gospodarzem dożynek powiatowych 
w dniu 1 września; w dniu 7 września odbędą się w naszej gminie powiatowe zawody 
strażackie, ponadto 17 lutego br. odbędzie się w Mieścisku Powiatowa Spartakiada Zimowa;  
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Na zakończenie podał dane z Powiatowego Urzędu Pracy ma temat bezrobocia. Gmina 
Mieścisko w roku ubiegłym miała 467 bezrobotnych, wzrost jest o 53 osoby tj.12% i wskaźnik 
bezrobocia wynosił 12,19%, natomiast stopa bezrobocia w powiecie wągrowieckim wyniosłą 
21,5%; 
 
Adn. 17 – Wolne głosy i wnioski 
 
- radny Rodzewicz – przypomniał o przedłożonym do Wójta przez mieszkańców wniosku 
dotyczącym ul.Szarych Szeregów i Baczyńskiego na Osiedlu Młodych; 
- oświetlenie ulicy przy P.Biskupie – do skrzyżowania; 
- oznakowanie Oś.Michałowskie, Osiedle Młodych i oświetlenie przy moście na Rudzie. 
Mieszkańcy zobowiązali mnie do przypomnienia tych wniosków. 
- radny Kuryłowicz – „wyjazd z Kłodzina na drogę wojewódzką. Tam na wiosnę ładnie 
zrobiono: wycięto krzaki, drzewa ścięte i dalej roboty stanęły. Tam winna być zlikwidowana 
skarpa, wyjazd odpowiednio ukształtowany” 
- radny Witucki – „zwrócił uwagę na dużą ilość dziur w drodze w Mieścisku koło Szkoły i koło 
cmentarza” 
- radny Górski – „wspomniał Pan w sprawozdaniu o spotkaniu z Wielkopolską Spółką 
Gazowniczą i w związku z tym mam pytanie czy są jakieś nowe informacje dot. 
doprowadzenia rury z gazem ?” 
- radna Kapczyńska – „powróciła do tematu numeracji na Osiedlu Michałowskim. Wspólnie z 
radnym Górskim doszliśmy do wniosku, że opłaty związane z wymianą prawa jazdy, pisania 
do wszystkich instytucji o zmianie numerów są dość kłopotliwe , a poza tym kwoty wymiany 
dokumentów są dość znaczące, w związku z czym czy w takim razie nie byłoby lepiej zrobić 
takie drogowskazy-tablice z numerami od – do. Głównym problemem jest dotarcie tam 
karetki pogotowia”; 
- Wójt – „ja myślę, że problem został zauważony i zgodnie z procedurą  Pani Sekretarz 
przeprowadzi konsultacje społeczne i zdecydujemy:”; 
- radna Kapczyńska – przypomniała, że jest to wniosek mieszkańców skierowany do niej; 
- Wójt – „w kwestii gazu. W planach grubsza rura ma  iść od Kłecka. Ja napisałem pismo żeby 
w projektowaniu gazyfikacji Kłecka zabezpieczyć większą średnicę przy wyjściu na Mieścisko. 
Od Kłecka pójdzie większa rura i wtedy myślałem o podłączeniu naszej strefy gospodarczej”; 
- dziury koło Szkoły – „przekażemy do Zarządu Dróg Wojewódzkich”; 
- Panu Kuryłowiczowi – odnośnie wyjazdu to myślę, że na wiosnę zostanie to zrobione”; 
- P.Rodzewiczowi – „środki na oznakowanie placów i ulic mamy w Radzie Sołeckiej; W 
sprawie „dzikiego wyjazdu” – było to zgłoszone do Agencji i do WZD i nikt go nie zamknął.  
Dopiero zostanie zamknięty jak będzie zrobiony ciąg pieszo-jezdny do Rudy”; 
Z kolei Przewodnicząca Rady przedstawiła radnym pisma, które w ostatnim czasie wpłynęły 
do Rady: 
1) od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wągrowcu w sprawie umieszczenia na stronie 
internetowej  Urzędu Skarbowego w Wągrowcu „Zasad składania i wypełniania oświadczeń 
majątkowych przez radnych i pracowników samorządowych” 
2) pismo od Międzynarodowej Koalicji dla Ochrony Polskiej Wsi – ICPPC, 34-146 Stryszów w 
sprawie zakazu uprawy nasion genetycznie zmodyfikowanych, celem  rozpowszechnienia 
informacji wśród rolników 
- radna Kapczyńska – zapytała jak zaawansowane są prace związane z przejęciem zbiorów po 
S.P P.Stanisławie Pijanowskim ? 

 



 11

- Wójt – wyjaśnił, że po ich przewiezieniu obecnie trwają prace inwentaryzacyjne. Pomagają 
nam pracownicy Muzeum w Wągrowcu. 
 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za obecność i zamknęła XXII sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
 
  /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 

 


